
PROTOKÓŁ Nr VII/2015

z obrad VII sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu,  która odbyła się  w dniu 24 czerwca 2015 r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył VII sesję Rady Miej-
skiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą
obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Piotr Klein – Z-ca Burmistrza 
3. Mirosław Żywicki – Sekretarz Dzierzgonia
4. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
5. Joanna Kossakowska – Kierownik RTIRiOŚ
6. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTIRiOŚ
7. Danuta Komar-Bruniecka – Dyrektor MOPS
8. Wojciech Budziński – Inspektor UM
9. Konrad Bil – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
10. Małgorzata Borzym – Wiceprezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
11. Wojciech Demko – Dyrektor DOK
12. Ryszard Kwolek – Kierownik GSW
13. Sławomir Erber – Dyrektor SP w Dzierzgoniu
14. Wiesława Tonkowicz – Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej
15. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
/załącznik nr 2-3/

Burmistrz  Dzierzgonia  i  Przewodniczący  Rady  wręczyli  medale  Państwu  Gertrudzie
i Brunonowi Gussmann z okazji 50 – lecia pożycia małżeńskiego.

Uhonorowani  kwiatami  zostali  również  zasłużeni  dla  powiatu  sztumskiego  mieszkańcy
Dzierzgonia, Pani Maria Budzińska i Pan Wojciech Demko.

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła jedno-
myślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie porządku obrad.
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3) Przyjęcie protokołów z V i VI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.
4) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

5) Wnioski i zapytania.
6) Rozpatrzenie  i  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  Gminy  Dzierzgoń

wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy  Dzierzgoń  za  2014  r.
i udzielenie absolutorium dla Burmistrza Dzierzgonia:
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2014 r. – 
b)  zapoznanie  z  Uchwałą  Nr  054/g316/R/III/15  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 13 kwietnia 2015 r.- 
c)  przedstawienie  sprawozdania  rocznego z wykonania planu finansowego za rok  2014
Dzierzgońskiego  Ośrodka  Kultury  i  Biblioteki  Publicznej  oraz  informacji
o stanie mienia komunalnego 
d)  przedstawienie  uchwały  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Dzierzgoniu
w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Dzierzgonia
za 2014 r. 
e)  zapoznanie  z  Uchwałą  Nr  077/g316/A/III/15  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 5 maja 2015 r. 
f) przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania
finansowego Gminy Dzierzgoń  za 2014 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu
Gminy Dzierzgoń za 2014 r. 
g) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
h) dyskusja i podjęcie uchwały,
i)  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Dzierzgonia
absolutorium z wykonania budżetu za 2014 rok 
j) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
k) dyskusja i podjęcie uchwały.

7) Zmiana budżetu Gminy na 2015 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Przyjęcie „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Dzierzgoń”:
a) przedstawienie projektu uchwały –stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
b) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości gruntowych rolnych położonych                        w
obrębie geodezyjnym Bągart, Gmina Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały – 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Wyrażenie  zgody  na  zniesienie  współwłasności  nieruchomości  położonej  przy
ul. 3 Maja w Dzierzgoniu:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Uchwalenie regulaminu targowiska w Dzierzgoniu:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
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c) dyskusja i podjęcie uchwały.
13) Wyrażenie zgody na wydzierżawienie gruntu na okres 10 lat i odstąpienia od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umowy:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Zmiana uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dzierzgoń w 2015 roku:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
16) Wolne wnioski.
17) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
18) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół z V sesji Rady Miejskiej z dnia 26 marca 2015 roku i VI sesji Rady Miejskiej
z dnia 7 maja br. Rada Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział
15 radnych.

Ad punktu 4 porządku obrad 

a) Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła ustną informację z działalności za okres między
sesjami, wymieniając:

1. Spotkanie  z  inspektorem  nadzoru  i  kierownikiem  budowy  w  sprawie  remontu  drogi
powiatowej Dzierzgoń- Bągart.

2. Udział w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia w Urzędzie Pracy w Dzierzgoniu.
3. Uczestnictwo w corocznych Dniach Pola organizowanych w Nowinach, Stanowie i Starym

Polu.
4. Spotkanie  z  Wojewódzkim  Zarządem  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  zorganizowane

w Mikołajkach Pomorskich.
5. Udział w obchodach Święta Gimnazjum im. Jana Pawła II.
6. Spotkanie wójtów i  burmistrzów z Dolnego Powiśla w Prabutach w sprawie Miejskiego

Obszaru Funkcjonalnego.
7. Udział w posiedzeniu Zarządu Lokalnej Grupy Działania „Kraina Dolnego Powiśla”.
8. Podpisanie  aneksów  do  umowy  z  Marszałkiem  Województwa  Pomorskiego  w  sprawie

świetlic wiejskich w Nowinach i Jeziornie.
9. Spotkanie  z  właścicielem firmy „Latocha”  dotyczące  komunikacji  zbiorowej  na  terenie

gminy Dzierzgoń.
10. Udział w uroczystościach święta strażaków w Sztumie.
11. Uczestnictwo w konferencji zorganizowanej w Malborku na temat badań profilaktycznych.
12. Spotkanie z przedstawicielami Cechu Rzemiosł Różnych w Sztumie.
13. Udział w szkoleniu w Gdańsku na temat zadań gminy w zakresie obrony cywilnej.
14. Udział  w  IV  Zlocie  Stowarzyszeń  Gminy  Dzierzgoń  zorganizowanym  w  Żuławce

Sztumskiej.
15. Spotkanie w Narodowym Funduszu Zdrowia w sprawie badań profilaktycznych.
16. Udział  w  spotkaniu  zorganizowanym  przez  Dzierzgoński  Ośrodek  Kultury  w  sprawie

Diagnozy Kierunków Inicjatyw Lokalnych w Gminie Dzierzgoń.
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17. Uczestnictwo w spotkaniu zorganizowanym przez stowarzyszenie „ Moja wieś- mój dom”
w Stanowie z okazji Dnia Dziecka.

18. Spotkanie z młodzieżą  z Niemiec w ramach projektu realizowanego przez Zespół  Szkół
w Dzierzgoniu.

19. Spotkanie z przedstawicielami Zakonu Joannitów .
20. Udział  w  obchodach  25  -  lecia  święceń  kapłańskich  proboszcza  parafii  pw.  Trójcy

Przenajświętszej w Dzierzgoniu.
21. Spotkanie z przedstawicielami firmy ECO w sprawie dostaw energii cieplnej.
22. Udział  w  spotkaniu  zorganizowanym  przez  Koalicję   na  Rzecz  Rozwoju  Bibliotek

w Dzierzgoniu w ramach inicjatywy „Znani Dzierzgonianie” z p. Maciejem Chojnackim-
scenografem, kostiumologiem i grafikiem.

23. Spotkanie  z wójtem Rychlik  w sprawie  wspólnych  inicjatyw  w zakresie  remontu drogi
w kierunku na Pasłęk.

24. Spotkanie  z  członkami  Rady  Nadzorczej  Rejonowego Przedsiębiorstwa  Wodociągów
i Kanalizacji.

25. Udział w Walnym Zgromadzeniu Udziałowców Banku Spółdzielczego w Dzierzgoniu.
26. Spotkanie z firmą  ORANGE i  prezesem zarządu RPWiK w sprawie mierników poboru

wody.
27. Uczestnictwo w otwarciu boiska sportowego przy ulicy 3 Maja.
28. Spotkanie  z  lekarzami  Partnerskiej  Spółki  Lekarskiej  z  Dzierzgonia.  Burmistrz

poinformowała,  że  lekarki  wykonując  pracę  na  rzecz  mieszkańców  powinny  płacić
minimalny  czynsz.  Burmistrz  poinformowała  także,  że  Spółka  Lekarska  ma  podpisane
kontrakty na wynajem różnych pomieszczeń.

29. Wydaniu 32 zarządzeń w sprawie zadań realizowanych przez gminę Dzierzgoń.

b)
Przewodniczący Rady stwierdził, że Spółka działa niezgodne z zapisami ustawy, która nie

pozwala  prowadzić  działalności  polegającej  na wynajmowaniu  nieruchomości.  Przewodniczący
zapytał dlaczego Gmina będzie poszukiwać tylko pediatry, dlaczego także nie innych lekarzy?

Burmistrz dodała, że chciałaby aby była świadczona opieka nocna, żeby przynajmniej raz
w tygodniu przyjmowali  specjaliści,  dodała  że chce spotkać  się  w lipcu z lekarkami,  radnymi
i ustalić co robić dalej.

Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że trzeba rozmawiać i poznać stanowisko drugiej strony,
każda ze stron musi się wypowiedzieć.

Burmistrz przekazała Spółce, że nie chce sama decydować, dodała że chce żeby Rada się
wypowiedziała ażeby było dobrze dla społeczeństwa. 

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder dodał, że wybierając inną firmę, trzeba liczyć
się z tym, że lekarki poniosły koszty związane z remontem i wyposażeniem.

Burmistrz dodała, że na spotkaniu wszystko będzie wyjaśnione.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację z działalności Burmistrza między
sesjami, którą Rada przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 5 porządku obrad

Radna -  Irena Dywan podziękowała  za autobus,  którym młodzież  mogła  wyjechać  nad
morze.  Radna  zapytała,  czy  do  2017  roku  Żuławka  Sztumska  nie  będzie  miała  połączenia
z Dzierzgoniem? Czy można liczyć szybciej na kursy autobusowe?

Radny – Bogdan Toporkiewicz zapytał czy można poznać konkretną datę otwarcia świetlicy
w  Jeziornie,  czy  jest  postęp  w  sprawie  parkingu  przy  przedszkolu,  zapytał  o  informację  od
pracowników ZGKiM,  czy ma miejsce wyprzedaż  mienia  komunalnego   w przedsiębiorstwie?
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Radny poruszył kwestię drogi do cmentarza i wyjazd z osiedla Jana Pawła przy Wojska Polskiego,
poinformował  o  zakrzaczeniu,  które  utrudnia  wyjazd  i  stwarza  niebezpieczeństwo,  poprosił  o
ustawienie lustra. Radny zapytał czy w Dzierzgoniu trzeba czekać do ginekologa kilka miesięcy?
Poprosił  w  imieniu  mieszkańców  Prakwic,  o  oddzielenie  domów  od  ulicy,  ponieważ  przy
przejazdach większych samochodów, gdy występują  kałuże, uderzają  w domy i  niszczą  ściany,
poprosił  o  zainstalowanie  ekranów  zapewniających  osłonę  przed  wodą.  Radny  –  Bogdan
Toporkiewicz przekazał petycję mieszkańców Prakwic na ręce pani Burmistrz.

Radny – Andrzej Pskiet poprosił o przybliżenie projektu Camp Talenty, radny zauważył, że
opłata  dla  dziecka wynosi  1250 zł.  Zapytał  czy Gmina  ponosi  jakieś  koszty  związane  z  tym
projektem, jeśli  tak, to jakie? Radny zapytał co ze zwolnieniami w ZGKiM, poprosił aby Rada
Nadzorcza sprawdziła czy te zwolnienia były uzasadnione. 

Radny  –  Dariusz  Miszczuk  zapytał  o  projekt  e  -  przedszkola,  na  jakim  etapie  jest
wyjaśnianie dlaczego trzeba było zwracać te pieniądze i czy kontrole innych i jakich projektów
będą skutkowały zwrotem pieniędzy?

Radny – Mieczysław Link zapytał o rozmowy dotyczące ogrzewania i kotłowni w Bruku.
Radny podziękował Pani Burmistrz i Pani Prezes SPKS za udostępnienie autobusu dla młodzieży. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Świder  poprosił  o  informację  odnośnie
odpracowywania czynszów, które są odpracowywane. Radny zapytał o bramę na cmentarz, która
jest zamknięta, teren cmentarza jest chroniony, ale osoby starsze nie mają możliwości odwiedzenia
grobów najbliższych. Wiceprzewodniczący Rady zapytał z czego wynika to, że brama na cmentarz
jest zamknięta. Wiceprzewodniczący Rady zauważył, że są tam wykonywane prace ziemne, czy to
nie jest niebezpieczne dla tego obszaru, czy nie zakłóci to gospodarki wodno-gruntowej? Radny
zapytał co z projektem ogniwa fotowoltaiczne i projektem rewitalizacji? Padło również pytanie, czy
zwolnienie  poprzedniego  prezesa  i  księgowej  ZGKiM  wynikało  z  przesłanek  przestępstwa
gospodarczego czy były inne powody? Wiceprzewodniczący Rady poprosił o naprawę zjazdu przy
ul. 3 Maja w kierunku Judyt, czy można byłoby interweniować w tej sprawie w Zarządzie Dróg,
ponieważ jest tam duża dziura.

Sołtys – Barbara Mazurek podziękowała za przystanek i objazd sołectwa Jasna. 
Radny – Tomasz Przybilski zapytał czy były przeprowadzone rozmowy z przewoźnikiem

SPKS Dzierzgoń odnośnie kursów do Żuławki Sztumskiej czy tylko z Latochą?
Radny – Andrzej  Pskiet  wnioskował o przedstawienie sprawozdań  finansowych ZGKiM

i RPWiK oraz innych spółek gminnych na najbliższej sesji. 
Przewodniczący  Rady   odpowiedział,  że  jeśli  będzie  możliwość  to  zostanie  to

przedstawione.
Radny – Andrzej Pskiet podziękował w imieniu mieszkańców Osiedla Władysława Jagiełły

Panu Wojciechowi Demko, Mariuszowi Przybysz, Markowi Kurkiewiczowi, pracownikom, Pani
Burmistrz i Zastępcy, dzieciom, którzy uczestniczyli w tworzeniu boiska na Osiedlu Jagiełły. 

Radna – Wiesława Grzegowska podziękowała Pani Burmistrz za mobilizację i wszystkim
mieszkańcom za głosowanie na podwórko Nivea.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz odniósł się do strajków przedsiębiorców z ulicy
Odrodzenia, Przewodniczący zapytał czy planuje się zmianę organizacji ruchu na ulicy Odrodzenia
tak, żeby wrócić do stanu pierwotnego, czy zostaje do odłożone i przystanek w tym stanie jakim
jest?

Radny – Andrzej Pskiet wspomniał,  że odbywały się  konsultacje dotyczący przebudowy
drogi  515,  temat  ten  był  poruszany  z  projektantami, a  zadziwiające  było  to,  że  żaden
z przedsiębiorców w tych konsultacjach nie uczestniczył.

Przewodniczący Rady poinformował,  że wszystkie  dokumenty potrzebne do  zmiany tej
organizacji ruchu zostały sporządzone i wniosek zostanie złożony.

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  zapytał  o  inwestycje  połączone  z  powiatem,  czy  została
wybrana  jakaś  droga  do  remontu?  Radny podziękował  za  inwestycje  drogi  do  Bągartu,  gdzie
robiono przy kościele ładny odcinek jezdni fachowo. 
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Radny – Dariusz Miszczuk zapytał  o Jezioro Kuksy, czy będzie wybudowana normalna
toaleta i przebieralnia? 

Tadeusz Peć  – mieszkaniec wsi  Jasna zapytał  dlaczego rolnicy uprawnieni  do wyborów
z  listy  do  Pomorskiej  Izby  Rolniczej  nie  byli  ujęci  w  spisach  i  nie  mogli  wziąć  udziału
w głosowaniu oraz dlaczego w czasie wyborów odbywało się w Urzędzie głosowanie na podwórko
Nivea, co zakłócało porządek wyborów. Pan Tadeusz Peć  zapytał dlaczego autobus szkolny nie
zabiera dzieci z kolonii Chartowo?

Ad punktu 6 porządku obrad

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Dzierzgoń wraz ze sprawozda-
niem z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2014 r. i udzielenie absolutorium dla Burmistrza
Dzierzgonia:

a) sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2014 r. przedstawiła Skarbnik –

Halina Redlin.

/załącznik nr 4/     

b) Uchwałę  Nr  054/g316/R/III/15  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
w Gdańsku z dnia 13 kwietnia 2015 r. przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 5/     

c) sprawozdanie rocznego z wykonania planu finansowego za rok 2014 Dzierzgońskiego Ośrodka
Kultury i Biblioteki Publicznej oraz informacji o stanie mienia komunalnego przedstawiła Skarbnik
– Halina Redlin.

/załącznik nr 6/  

   

d)  uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Dzierzgoniu w sprawie wniosku o udzielenie
absolutorium  Burmistrzowi  Dzierzgonia  za  2014  r. przedstawił  Przewodniczący  Komisji
Rewizyjnej – Bogdan Toporkiewicz.

/załącznik nr 7/    

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  Bogdan  Toporkiewicz  poprosił  radnych
o przemyślenie każdej decyzji, inwestycji, dodał, że Gmina przystępując do projektów unijnych
zawsze ponosi wkład własny, więc trzeba wszystko przemyśleć,  aby z inwestycji  zrealizowanej
można byłoby korzystać codziennie.

Stanowiskiem, opinią  Komisji  Rewizyjnej,  jest brak zasadności w budowie 2 budynków
mieszkalnych na 7 mieszkań komunalnych, brak gospodarności w tej inwestycji. Wszystkie uwagi
Komisji Rewizyjnej są wspólnym, jednomyślnym zdaniem całej Komisji Rewizyjnej.

Radny - Krzysztof Haber zapytał czy te mieszkania mają być budowane czy nie? Stwierdził,
że każdy mówi, że jest potrzeba budowy mieszkań.

Przewodniczący Rady poinformował, że mieszkania są już budowane, dodał że chodzi o to,
że w dwóch budynkach jest łącznie 7 mieszkań, a nie w jednym.

Radny  –  Krzysztof  Haber  oznajmił,  że  trzeba  się  przyglądać  środkom  unijnym,  ale
z własnego budżetu nic nie da się zrobić.
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e)  Uchwałę  Nr  077/g316/A/III/15  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
w Gdańsku z dnia 5 maja 2015 r. przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 8/     

f)  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy
Dzierzgoń za 2014 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Dzierzgoń za 2014 r.
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 9/

    

g) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

h) Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  przedstawiony projekt uchwały.  Uchwałę

w sprawie  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Dzierzgoń  za 2014 r.
wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy  Dzierzgoń  za  2014  r Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych

W załączeniu uchwała Nr VII/54/2015
/załącznik nr 10/     

i) projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi Dzierzgonia  absolutorium z  wykonania
budżetu za 2014 rok przedstawiła Skarbnik.

/załącznik nr 11/     

j)   Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

k) Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  przedstawiony projekt uchwały.  Uchwałę

w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Dzierzgonia absolutorium z wykonania budżetu za 2014 rok
Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych

/załącznik nr 12/
W załączeniu uchwała Nr VII/55/2015

Burmistrz  Dzierzgonia  –  Elżbieta  Domańska  podziękowała  radnym  za  udzielenie
absolutorium, podziękowała poprzedniemu Burmistrzowi i radnym, którzy wykonywali ten budżet.

O godzinie 16.50 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy.

O godzinie 17.00 powrócono do porządku obrad.
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Ad punktu 7 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok przedstawiła Skarbnik. 

/załącznik nr 13/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały po zmianach projektu.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  przedstawiony projekt uchwały.  Uchwałę

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok  Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało
udział 15 radnych.

W załączeniu uchwała Nr VII/56/2015
/załącznik nr 14/

Ad punktu 8 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Dzierzgoń” przedstawił
Wojciech Budziński.

/załącznik nr 15/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt uchwały.

Uchwałę  w  sprawie  „Planu  gospodarki  niskoemisyjnej  dla  Gminy  Dzierzgoń”  Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

 W załączeniu uchwała Nr VII/57/2015
/załącznik nr 16/

Ad punktu 9 porządku obrad

a)  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie  nieruchomości  gruntowych  rolnych
położonych w obrębie geodezyjnym Bągart, Gmina Dzierzgoń przedstawiła Kierownik RTIRiOŚ –
Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 17/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Przewodniczący Rady zapytał czym spowodowana jest sprzedaż tych gruntów?
Kierownik odpowiedziała, że są chętni na kupno, a dochody ze sprzedaży będą miały wpływ

do budżetu Gminy.

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  przedstawiony projekt uchwały.  Uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  gruntowych  rolnych  położonych
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w  obrębie  geodezyjnym  Bągart,  Gmina  Dzierzgoń Rada  podjęła  14  głosami  „za”  przy  1  głosie
„wstrzymującym się”. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VII/58/2015
/załącznik nr 18/

Ad punktu 10 porządku obrad

a)projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości położonej
przy ul. 3 Maja w Dzierzgoniu przedstawiła Kierownik RTIRiOŚ – Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 19/
b)  Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  przedstawiony projekt uchwały.  Uchwałę

w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości położonej przy ul. 3 Maja
w Dzierzgoniu Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VII/59/2015

/załącznik nr 20/
Ad punktu 11 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie regulaminu targowiska w Dzierzgoniu przedstawił Sekretarz.

/załącznik nr 21/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie regulaminu targowiska w Dzierzgoniu Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział
15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VII/60/2015
/załącznik nr 22/

Ad punktu 12 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy przedstawił Z-ca
Kierownika RTIRiOŚ – Jerzy Sulim.

/załącznik nr 23/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c) Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  przedstawiony projekt uchwały.  Uchwałę

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umów  dzierżawy Rada  podjęła  jednomyślnie.
W głosowaniu brało udział 15 radnych.
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 W załączeniu uchwała Nr VII/61/2015
/załącznik nr 24/

Ad punktu 13 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu na okres 10 lat i odstąpienia
od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy przedstawił  Z-ca Kierownika RTIRiOŚ  – Jerzy
Sulim.

/załącznik nr 25/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w sprawie
wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu na okres 10 lat i odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu
zawarcia umowy Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VI/62/2015
/załącznik nr 26/

Ad punktu 14 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad
zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganie  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy
Dzierzgoń w 2015 roku przedstawił Z-ca Kierownika RTIRiOŚ – Jerzy Sulim.

/załącznik nr 27/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobieganie  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy  Dzierzgoń  w  2015  roku Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VII/63/2015
/załącznik nr 28/

Ad punktu 15 porządku obrad 

Burmistrz odpowiedziała na pytanie dotyczące połączenia Żuławka Sztumska – Dzierzgoń
i  poinformowała,  że odbyło się  spotkanie  z przewoźnikiem Latocha po sugestii  Pani  Dyrektor
Szkoły z Bruku i prośby żeby kurs do Żuławki Sztumskiej był wykonywany z przedłużeniem do
Bruku. Burmistrz poinformowała, że są plany komunikacyjne powiatu od 2017 roku, umówione jest
spotkanie  z  przewoźnikiem Latocha.  Burmistrz  dodała,  że  prowadzone  są  rozmowy ze spółką
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SPKS, były już  dodatkowe kursy z Jasnej i  Żuławki Sztumskiej i  jeżeli  będą  następne sugestie
i opłacalność to będzie prowadzona współpraca.

Burmistrz poprosiła o wyjaśnienia związane z świetlicą w Jeziornie Pana Jerzego Sulim -
Z-ca Kierownika RTIRiOŚ.

Z-ca Kierownika RTIRiOŚ – Jerzy Sulim poinformował, że do 10 marca zostały zakończone
roboty budowlane,  zgodnie  z  umową,  jedynie  przyłącze energetyczne nie  zostało  zrealizowane
w terminie, ponieważ tą część zadania realizowała firma Energa, dopiero w maju wyłoniony został
wykonawca, który przyłącze wykonał i odbyły się odbiory techniczne, później mogły odbywać się
dalsze  procedury  formalne.  Z-ca  Kierownika  RTIRiOŚ  poinformował,  że  w  dniu  dzisiejszym
odbyła się wizytacja Inspektorzy Powiatowego Nadzoru Budowlanego i trzeba czekać jedynie na
decyzje przyznającą prawo do użytku od PINB.

Burmistrz odniosła się do problemu w miejscowości Prakwice znajdującej się przy drodze
powiatowej i podziękowała mieszkańcom za złożenie wniosku, poinformowała, że Gmina wystąpi
do Powiatu o ustawienie takich ekranów ochronnych lub barierek możliwie jak najszybciej. 

Burmistrz odniosła się do wizyt u lekarza ginekologa i poinformowała, że lekarki zapewniły,
że kolejka na ogół jest 2, 3 tygodnie, jednak mogą zdarzyć się sytuacje, gdy w niektórych dniach
jest kolejka kobiet ciężarnych i nie wszystkie kobiety mogą zostać przyjęte.

Burmistrz poinformowała, że Gmina wystąpi z pismem do Powiatu o utworzenie małego
parkingu  przy  przedszkolu,  ponieważ  jest  to  teren  przy  drodze  powiatowej,  dodała,  że  we
wstępnych  planach  w  budżecie  Powiatu  zabezpieczone  są  środki  na  mały  parking  w  formie
zatoczki. Burmistrz poinformowała, że odbyło się robocze spotkanie z przedstawicielami Starostwa
Powiatowego z wizytacją w terenie 

Odnośnie ulicy Wojska Polskiego, to Burmistrz oznajmiła, że trzeba sprawdzić czy żywopłot
nie rośnie w pasie drogowym, gdzie nic nie może rosnąć. 

Odpowiadając na pytanie odnośnie projektu e – przedszkola, to była to kontrola krajowa,
państwo prowadziło rozmowy z Komisją Europejską, cała procedura sprawdzania trwała cały rok,
więc Gmina nie będzie się do Trybunału  Europejskiego odwoływać. 

Burmistrz poinformowała, że póki co wszystkie projekty są rozliczane, na chwilę obecną nie
ma żadnych decyzji o zwrotach. 
 Odnosząc się  do  kotłowni  w Bruku,  Burmistrz  poinformowała  o rozmowie z Prezesem
PECu -  dostawcą  ciepła,  że  można  byłoby  się  zastanowić  wspólnie  z  Prezesem ZGKiM  nad
modernizacją kotłowni i zastanowić się jak obniżyć koszty generowane przez tą kotłownię. 

Z-ca Burmistrza dodał, że Prezes poinformował, że spróbuje przeanalizować  ewentualny
koszt modernizacji kotłowni i przedstawi kosztorys,  rozważana jest także kwestia przejęcia przez
PEC tej kotłowni i mogliby wykonać w ramach tego modernizację. 

Wojciech  Budziński  –  Inspektor  UM opowiedział  o  projekcie  ogniw  fotowoltaicznych,
poinformował że projekt  miał formę  konkursu, każdy aspekt Gminy był punktowany, najwięcej
Gmina  punktów  mogłaby  dostać  za  wkład  własny,  im  większy  wkład  tym  więcej  punktów.
Inspektor  poinformował,  że  również  krótki  okres  projektu  mógłby  sprawić,  że  nie  wykonane
zostałoby to dobrze i kwota dofinansowania  mogłaby nie być pokryta w całości, dlatego Gmina
Dzierzgoń  odstąpiła  od  projektu.  Wojciech  Budziński  poinformował,  że  osoby  fizyczne  za
pośrednictwem  Banku  Ochrony  Środowiska,  a  wspólnoty  i  spółdzielnie  poprzez  Wojewódzki
Fundusz  Ochrony  Środowiska,  mogą  dostać  dofinansowanie  na  ten  cel,  poprzez  bezpośrednie
składanie wniosków.

Z-ca  Burmistrza  poinformował,  że  projekt  był  kierowany  do  gospodarstw  domowych,
mieszkalnych i pojawił się problem z energią, która byłaby nadmiarem, a nie można byłoby jej
sprzedawać. 

Burmistrz  oznajmiła,  że  jeśli  chodzi  o  sprzedaż  mienia  komunalnego,  to  Burmistrz
poinformowała,  że jest  powołana nowa Rada Nadzorcza w ZGKiM, która otrzymała polecenie
przeprowadzenia szczegółowej kontroli i sprawdzenie wszystkich problemów i stanu faktycznego
Spółki, Burmistrz poinformowała także, że Rada Nadzorcza do końca czerwca, najpóźniej do 10
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lipca przygotuje szczegółową informację odnośnie działalności Spółki. 
Burmistrz  odpowiedziała  na  pytanie  Wiceprzewodniczącego  Rady,  że  poprzedni  Prezes

ZGKiM oraz Główny Księgowy złożyli rezygnację.
Burmistrz poprosiła Prezesa ZGKiM o wyjaśnienie sytuacji związanej z cmentarzem.
Prezes ZGKiM – Konrad Bil  odniósł  się  do problemu z zamkniętą  bramą  na cmentarz

i poinformował, że taki zapis znajduje się w regulaminie cmentarza, który uchwalony został przez
Radę  Miejską  w  Dzierzgoniu.  Poinformował,  że  zgodnie  z  regulaminem  wjazd  na  cmentarz
następuje po uzgodnieniu z administratorem cmentarza. Prezes dodał, że nie było sytuacji gdzie
osobie  która  chciała  wjechać  na  cmentarz  odmówiono  takiego  wjazdu,  po  wcześniejszym
uzgodnieniu każdy ma taką  możliwość, dodał, że przy samej bramie cmentarnej jest około 4, 5
miejsc parkingowych. Prezes stwierdził, że gdyby Rada uznała, że w tych szczególnych warunkach
trzeba zmienić regulamin, to przepisy wyższego rzędu, czyli ustawa, takiej swobody by nie dało,
gdyż taki zapis wynika z ustawy i rozporządzeń, co zawarte jest w każdym regulaminie cmentarza.
Prezes  –  Konrad  Bil  uważał,  że  można  by  zaproponować,  że  w  wybrane  dni  brama  byłaby
otwierana,  trzeba  byłoby  zatrudnić  pracownika,  który  dokonywałby  otwierania  bramy.  Prezes
poinformował, że z wjazdu na cmentarz nagminnie korzystają osoby pełnosprawne, zaproponował
aby spróbować wprowadzić taką zasadę w życie po mszy niedzielnej. Prezes poinformował, że przy
cmentarzu  trwają  roboty,  które  służą  tworzeniu grobowców,  stworzono warunki  do  utworzenia
grobowców, a gdy buduje się grobowce powstaje nadmiar ziemi i w związku z tym ziemia z tego
urobku służy do planowania i  spłaszczenia terenu co  ułatwia  pracę  przy stawianiu  nagrobków
i uzupełnianiu terenów wypłukanych po deszczu.   

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder nie zgodził się aby brama na cmentarz była
otwarta tylko w niedziele. 

Przewodniczący Rady poinformował,  że ustawa zakazuje otwierania cmentarzy i  należy
zmienić regulamin.

Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder poprosił  o stworzenie warunków dla osób
starszych,  żeby jak  najmniejszym  kosztem to  umożliwi ć.  Prośba  o  wykonanie  parkingu  przed
bramą. 

Andrzej  Siatkowski – mieszkaniec Dzierzgonia poinformował,  że w sobotę  był  różaniec
przed pogrzebem i brama była zamknięta, były starsze osoby, które nie mogły wejść do kaplicy,
dopiero po interwencji w niedziele została otworzona brama na cmentarz.

Radny  –  Andrzej  Pskiet  stwierdził,  że  temat  bramy  i  cmentarza  był  poruszany  na
poprzednich sesjach, regulamin dostosowano do potrzeb mieszkańców i jeśli regulamin i ustawa
tego  zabrania,  to  poprosił  o  przygotowanie  takiego  regulaminu,  który  będzie  odpowiedni  dla
mieszkańców,  zostanie  przedstawiony  Radzie,  a  Rada  go  zatwierdzi.  Radny  poprosił
o przygotowanie nowego regulaminu.

Przewodniczący Rady zauważył, że cmentarz jest szczególnym miejscem i będąc na kilku
poinformował, że nie spotkał się z parkingiem na cmentarzu.

Prezes ZGKiM – Konrad Bil oznajmił, że projekt regulaminu jest już przygotowany i czeka
na akceptację przez prawnika. Dodał, że nie można pewnych zapisów zmienić, ponieważ reguluje je
ustawa, są to twarde zapisy i na podstawie ustawy jest tworzony regulamin. Prezes poinformował,
że zostanie stworzone kilka miejsc parkingowych co będzie rozwiązaniem a w późniejszym czasie
jest możliwość utworzenia kilku miejsc przy drugiej bramie na cmentarz. 

Radny – Ryszard Świder zauważył, że to są sugestie i prośby mieszkańców. 
Burmistrz  poinformowała,  że  wystąpiono  do  projektantów  o  przesunięcie  minimalne

przystanków na ulicy Odrodzenia i mają być zrobione 2, 3 miejsca postojowe przy głównej ulicy na
kilkuminutowe postoje, również dla dostawców. Burmistrz dodała, że ma być  to ujęte w planie
przebudowy drogi 515. 

Burmistrz  poinformowała,  że  na  chwilę  obecną  zgłoszona  do  Schetynówek  jest  droga
Budzisz -  Jasna i  ulica Wojska Polskiego, zgłoszone są  te dwie drogi  na rok następny,  będzie
przygotowana  dokumentacja  na  te  dwie  drogi  i  trzeba będzie  przygotować  taki  projekt  żeby
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ujmował to co niezbędne dla mieszkańców.
Burmistrz poprosiła Sekretarza o odpowiedź na pytanie Pana Tadeusza Peć odnośnie Izb

Rolniczych i dowozów szkolnych.
Sekretarz poinformował, że za zapewnienie lokali wyborczych, stworzenie warunków dla

Komisji  do tajnego przeprowadzenia wyborów m.in.  wyborów Prezydenta,  do Sejmu i  Senatu,
wyborów do Parlamentu Europejskiego odpowiada Burmistrz zgodnie z Kodeksem Wyborczym.
Dodał, że Burmistrz jako organ nie odpowiada za lokal do wyborów Izb Rolniczych, jedynie za
sporządzenie spisu wyborców. Poinformował, że za przeprowadzenie wyborów do Izby Rolniczej
odpowiada  Izba  Rolnicza.  Burmistrz  Dzierzgonia  na  wniosek  Pomorskiej  Izby  Rolniczej  w
niedzielę 31 maja br. bezpłatnie użyczyła salę narad. Sala była podzielona na dwie części, w części
przeznaczonej  do głosowania znajdowała się  urna i  osłonka,  co zapewniło  tajność  głosowania,
a  w  drugiej  części  znajdowali  się  pracownicy  Urzędu.   Kwestie  regulaminu  przeprowadzenia
wyborów do Izb Rolniczych nie reguluje ani Kodeks Wyborczy ani Zarządzenia Burmistrza. Jeśli
chodzi o spisy wyborców, to może zdarzyć się tak, że ktoś został pominięty, w takich przypadkach
Izby Rolnicze powinny mieć regulamin w przypadku pominięcia, są  pracownicy odpowiedzialni
w podatkach, którzy mogli by stwierdzić czy dana osoba został pominięta. Sekretarz poinformował,
że powinna w regulaminie znajdować się także procedura dopisywania osób pominiętych do spisów
wyborców. Sekretarz stwierdził, że Pani Burmistrz mimo iż nie miała takiego obowiązku, stworzyła
warunki do godnego i właściwego przeprowadzenia wyborów przez Izby Rolnicze.

Sekretarz  odpowiedział  na  pytanie  odnośnie  dowozów i  oznajmił,  że kwestie  dowozów
reguluje  ustawa  o  systemie  oświaty,  które  mówią,  że  jeśli  odległość  dziecka  od  miejsca
zamieszkania do szkoły jest większa niż 3, 4 km, w zależności od wieku dziecka, to Gmina ma
obowiązek zapewnić dojazd, według orzeczenia Sądu Administracyjnego, nie oznacza to, że gmina
ma odbierać dziecko od każdego domu, tylko od miejsca zbiórki. 

Tadeusz Peć stwierdził, że jeśli Pani Burmistrz zobowiązała się do zabezpieczenia lokalu, to
lokal ten powinien być samodzielny i w lokalu tym nie powinno się dziać nic innego niż wybory.

Pan Tadeusz Peć poinformował, że Urzędzie Miejskim nakazy płatnicze co roku są inaczej
wystawiane i oznajmił, że co roku dostaje inny nakaz płatniczy, raz na siebie, raz na żonę. Dodał, że
lista wyborców była sporządzona na podstawie listy płatników podatku rolnego, a lista rolników
uprawnionych powinna być  prawdziwa, poinformował, że 4 lata temu na listach znajdowały się

osoby nieżyjące. 
Sekretarz stwierdził,  że nie wie skąd Pan Peć  posiada dostęp do informacji  o nakazach

płatniczych innych osób i poinformował, że na Izby Rolnicze Gmina co roku płaci ponad 30 tysięcy
złotych, na rok 2015 zaplanowana jest kwota 37.000 zł, bezpłatnie udostępniany jest lokal, urna,
pracownik,  który  musiał  otworzyć  Urząd  i  jeśli  Izba  Rolnicza  nie  jest  zadowolona  z  lokalu
w Urzędzie Miejskim, to powinna go zmienić.

Radny  –  Mirosław  Szmigiel  stwierdził,  że  nie  spotkał  się  żeby  nakazy  płatnicze  były
wystawiane na kogoś innego.

Burmistrz  dopowiedziała,  że ustalone  były  warunki  z  osobami  które przeprowadzały te
wybory, poinformowała że lokal odpowiadał i nikt nie miał żadnych zastrzeżeń, wręcz przeciwnie,
Komisja podziękowała za udostepnienie sali i dobre warunki.

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie projektu Camp Talent i  poinformowała, że
prace  i  rozmowy na  ten  temat  organizacji  tego  projektu  rozpoczęte  zostały  po  zwróceniu  się

fundacji z Tczewa, Burmistrz dodała, że jest to już 4 edycja Camp Talent czyli Rozwijajmy Talenty
na  Pomorzu  i  w  tym  roku  Wojewoda  Pomorski  wyraził  zgodę  na  organizację  projektu  w
Dzierzgoniu, co sprzyjałoby promocji miasta, a koordynatorem projektu wybrany został Dyrektor
DOK – Wojciech Demko. Burmistrz poinformowała, że odbyło się zebranie z dyrektorami szkół, na
przygotowanie był okres od lutego. Fundacji zostały zaprezentowane tereny, w których mogłyby
odbywać  się  takie  zajęcia.  Burmistrz  oznajmiła,  że  Gmina  miała  tylko  udzielać  pomieszczeń,
byłoby to na zasadzie obozu a wszystkie koszty ponosi fundacja. Burmistrz dodała, że są to obozy
płatne,  organizatorem  nie  jest  Gmina  Dzierzgoń,  Gmina  tylko  udostępnienia  pomieszczenia.
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Założeniem tego projektu jest organizacja bardzo dużej ilości imprez z udziałem gwiazd, spotkania
z ciekawymi ludźmi co umożliwiłoby spędzenie wakacji inaczej. Nabór trwa do 30 czerwca 2015
roku. Burmistrz dodała, że to czy te zajęcia będą się odbywały uzależnione jest od ilości chętnych
osób.  Gmina nie  ponosi  kosztów,  jest  tylko  umowa z  zapisem bezpłatnego  udostępniania  sali
sportowej i pomieszczeń przeznaczonych pod nocleg. 

Z-ca Burmistrza przekazał radnemu Andrzejowi Pskiet, że wyjaśnienie odnośnie zadanego
pytania o ZGKiM podczas Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu zostanie przedstawione w
późniejszym terminie, ponieważ wszelkie informacje od Prezesa wpłynęły kilka minut przed sesją.
Piotr  Klein  –  Z-ca Burmistrza  poinformował  o  projekcie  zagospodarowania  kąpieliska  Kuksy,
dodał, że trudno oceniać inwestycję ponieważ trwałość projektu wciąż trwa do końca roku. Z-ca
Burmistrza poinformował, że przed sezonem letnim przeprowadzona była kontrola gwarancyjna
i  gdy wykonawcy zostały przedstawione zastrzeżenia do elementów, które należałoby poprawić
i  wniosek o uporządkowanie pewnych kwestii,  to Gmina otrzymała pismo, że właściwie żaden
z  tych  uszkodzonych  elementów  nie  podlega  gwarancji,  a  wszystko  wynika  z  normalnego
użytkowania. Po przeanalizowaniu z radcą prawnym umowy stwierdzono, że nie ma w umowie
żadnych  zabezpieczeń  Podjęta  została  decyzja  przez  Panią  Burmistrz  żeby poprawić  niektóre
elementy, dróżki, plac zabaw, boisko do piłki siatkowej. Dodał, że jeśli minie trwałość projektu to
zacznie  być  coś  więcej  zrobione.  Z-ca  Burmistrza  poinformował  o  planach  zrobienia  toalet
i parkingu w przyszłych latach.

Radny – Mirosław Szmigiel zauważył, że nad tym jeziorem cały czas cos się działo, została
wykonana inwestycja, a poprzez wandalizm wszystko zostało zniszczone. 

Radny – Rafał Żemojdzin stwierdził, że po otwarciu kąpieliska było przez kilka dni dobrze,
po  kilku  dniach  po  ulewnych  deszczach  wszystko  spłynęło  do  jeziora.  Radny  stwierdził,  że
uchybienia powinny być naprawiane od razu. Dodał, że gdyby kamery nad kąpieliskiem działały
nie dochodziło by do zniszczeń.

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że monitoring nie może działać jeśli kamery zostały
skradzione.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał, czy te kamery nie działały?
Z-ca Burmistrza poinformował, że podczas kontroli kamery działały. 
Radny  –  Mieczysław  Link  przypomniał  o  usunięciu  zakrzaczeń  i  poprosił  o  naprawę

barierki w Bruku.
Burmistrz oznajmiła, że zwracała się ustnie z prośbą o dokonywanie odkrzaczeń, ponieważ

w niektórych miejscach jest bardzo słaba widoczność, Burmistrz dodała, że Starostwo miało samo
wykonywać   prace,  jednak  dopiero  teraz  jest  ogłoszony  przetarg  na  wyłonienie  wykonawcy
odnośnie odkrzaczeń czy innych napraw.

Burmistrz zwróciła się  z prośbą  do TV Malbork o umówienie się  na spotkanie i  wtedy
udzieli  odpowiedzi  na  wszystkie  pytania.  Burmistrz  poprosiła  o  przekazywanie  wszystkich
wypowiedzi w całości, a nie montowanie kilku urywków wypowiedzi. 

Piotr  Wąsowicz  – właściciel  TV Malbork  poinformował,  że dzwonił  kilka  razy w celu
umówienia się na spotkanie, jednak Pani Burmistrz nie miała czasu na rozmowę.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał o wykorzystanie osób, które nie płaciły
czynszów. Przewodniczący zapytał także, kto odpowiada za czystość na terenie Gminy, czy jest
podpisana umowa oraz kto kradnie wodę w Dzierzgoniu i gdzie ta woda znika?

Burmistrz  oznajmiła,  że  Rada  Nadzorcza  otrzymała  polecenie  odnośnie  przygotowania
sprawozdania  na  temat  odpracowywania  czynszów.  Burmistrz  odpowiedziała,  że  za  sprzątanie
i czystość na terenie Gminy odpowiada ZGKiM, który ma podpisaną umowę z Gminą Dzierzgoń.
Burmistrz apelowała o dokładne sprzątanie Gminy. 

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie wody i poinformowała o rozmowie z Radą
Nadzorczą RPWiK i poprosiła o wystąpienie do Prezesa o analizę czy sprzedaż wody wzrosła, czy
tendencja jest taka sama, Burmistrz poinformowała, że w piątek jest Walne Zgromadzenie RPWiK i
zapyta Prezesa o sytuację.
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Ad punktu 16 porządku obrad 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  zapytał,  czy  może  przyjść  na  spotkanie  zorganizowane
z przedsiębiorcami? Radny zaznaczył, że nie chciałby aby było tak jak z turniejem w kręgle, gdzie
tylko wybrani radni wiedzieli o takim turnieju.

Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o turniej samorządowy to zgłosiło się 5 drużyn
i na kręgielni nie ma miejsca dla większej widowni, nie byłoby miejsca. 

Burmistrz zaprosiła radnych na spotkanie z przedsiębiorcami 29 czerwca 2015 roku w sali
konferencyjnej  RTI.  Poinformowała,  że w spotkaniu wezmą  udział  przedstawiciele z  Gdańska,
którzy  udzielą  informacji  odnośnie  pozyskiwania  środków  dla  przedsiębiorców  i  nowej
perspektywie finansowania.

Radny – Andrzej Pskiet poprosił o przekazywanie informacji wszystkim radnym. 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Świder podziękował panu Jerzemu Michałowskiemu

i  Panu  Andrzejowi  Siatkowskiemu  z  Zarządu  Osiedla  Nr  2  w  Dzierzgoniu  za  pomoc  przy
organizacji „Wesołego Boiska”. Wiceprzewodniczący Rady poprosił żeby przy boisku namalowane
zostało przejście dla pieszych jeśli to możliwe.

Przewodnicząca Osiedla – Teresa Bończoszek podziękowała Dyrektorowi DOK i Prezesowi
Konradowi Bil za dofinansowanie imprezy z okazji Dnia Dziecka w Jeziornie. 

Radna – Emilia Tkacz poinformowała, że 19 czerwca odbyła się ostatnia V sesja IX kadencji
MRM podczas której było przedstawione sprawozdanie działalności młodzieży. Radna przekazała
wyniki ankiet przeprowadzonych przez MRM odnośnie spędzania wolnego czasu przez młodzież.
Emilia  Tkacz  poprosiła  o  przekazywanie  młodzieży  o  zgłaszanie  się  do  kolejnej  kadencji
Młodzieżowej  Rady  Miejskiej.  Radna  podziękowała  w  imieniu  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej
Gminy Dzierzgoń za współpracę, pomoc i wolontariat radnej Wiesławie Grzegowskiej.

Radny – Bogdan Toporkiewicz sprostował zarzut Przewodniczącego Osiedla Nr 3, Ryszarda
Karabin skierowany do Komisji Rewizyjnej, że przeprowadzając kontrole Komisja nie uwzględniła
sytuacji,  w  której  odbyły  się  biegi  przełajowe,  a  zdaniem Pana Karabin  biegi  się  nie  odbyły.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  stwierdził,  że  jest  to  nieprawdą  i  kontrolowała  dotację
z budżetu gminy i  z  tej  dotacji  żadne biegi  przełajowe się  nie odbyły,  jednak po zasięgnięciu
informacji od Dyrektora DKS Powiśle – Krzysztofa Mamczarza Przewodniczący Komisji oznajmił,
że biegi przełajowe odbyły się, DKS Powiśle było współorganizatorem, uczestniczyła w nich szkoła
podstawowa. Dyrektor DKS zapewnił, ze biegi się odbyły, co udokumentowane jest protokolarnie.

Tadeusz Peć poprosił o odpowiedzi na zadane pytania na piśmie. Tadeusz Peć zapytał także,
dlaczego przewoźnik nie jeździ na wyznaczonej trasie Jasna Kolonia mimo pobieraniu opłat.

Dyrektor  DOK  –  Wojciech  Demko  zaprosił  na  powitanie lata  27  czerwca  2015  r.  na
Wzgórzu Zamkowym w Dzierzgoniu.

Ad punktu 17 porządku obrad

Przewodniczący Rady poinformował, że 1 lipca i 2 lipca br. o godzinie 17 w Zespole Szkół
im. Cypriana Kamila Norwida odbędą się konsultacje z mieszkańcami w sprawie zmiany nazwy
ulicy Aleksandra Zawadzkiego i osiedla Janka Krasickiego w Dzierzgoniu.

Przewodniczący poinformował także, o organizacji imprezy zbiórki pieniędzy dla Anastazji
Trelewicz, która oczekuje na przeszczep serca i dla Kacpra Rac po porażeniu mózgowym, która
odbędzie się 4 lipca w Pasłęku. Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich do udziału i dodał, że
cały dochód z imprezy będzie przeznaczony na te dwie osoby.
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Ad punktu 18 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
18:45 zamknął VII sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz
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